



## NORTH POLE Camouflage



### GAME RULES

- Pick a challenge card and put this on the game board.
- Put all 6 puzzle pieces on top of the challenge card in a way so the polar bears are on the ice and the fish swim in water.
- Watch out! Neither the fish nor the polar bears can be placed on top of an Eskimo and all 6 puzzle pieces should be on the game board next to each other. You are NOT ALLOWED to break any of the puzzle pieces!
- There is only 1 solution for each challenge - solutions to all of the 48 challenges can be found within this booklet.
- For the first 12 challenges we give you some hints, to help solving the puzzles. For the 36 other challenges, you will be on your own.

**HINTS:** Is this puzzle not transparent enough for you?

- Camouflage is a logical mind-challenging game. If you think first before you start, you will find the solution much faster, than when you just place the puzzle pieces at random and hope to get lucky.
- Therefore study the different pieces attentively and look at the challenge card which you have chosen. Start each game with the puzzle piece that has the lowest number of potential options.
- If there's a small amount of ice, you might want to concentrate on the polar bears first. If there is a lot of ice, but only a little water, you might want to try and place the fish pieces first.



### RÈGLES DU JEU

- Choisissez une carte de défi et placez la sur le plateau de jeu.
- Placez les 6 pièces sur la carte de défi de façon à ce que les ours blancs soient de nouveau sur la glace et les poissons dans l'eau.
- Faites attention! Ni les poissons, ni les ours blancs ne peuvent être mis sur un esquimau et vous devez placer toutes les 6 pièces sur le plateau de jeu l'une à côté de l'autre. Vous ne pouvez PAS briser les pièces!
- Il n'y a qu'une solution pour chaque défi - toutes les solutions des 48 défis sont un peu plus loin dans ce livret.
- Pour les 12 premiers défis nous vous donnons quelques conseils pour vous aider à trouver la solution. Pour les 36 suivants, c'est à vous de jouer.

**CONSEILS:** Avez-vous perdu le Nord?

- Camouflage est un jeu stimulant l'esprit logique. Si vous réfléchissez avant de commencer, vous trouverez la solution beaucoup plus rapidement que si vous placez les pièces au hasard.
- Par conséquent étudiez attentivement les différentes pièces et regardez ce qui est présenté sur la carte de défi de votre choix. Commencez chaque fois avec la pièce de puzzle qui peut être posée qu'à un minimum d'endroits.
- S'il y a peu de glace, concentrez-vous d'abord sur les ours blancs. S'il y a beaucoup de glace, mais peu d'eau, essayez d'abord de remettre les pièces avec les poissons.

SMART®



www.smart.be

Smart nv/sa  
H. Consciencestraat 46 - 48  
B-2800 Mechelen, Belgium  
Fax (32) 15/45 10 60  
© 2003 Concept, gamedesign & artwork : Smart nv/sa  
Designer: Raf Peeters

Special thanks to Saskia Oortwijn for checking & sorting the challenges.

